
 

Sparad senast 2020-03-19 

 
 

 
Protokoll 
 
Guvernörsrådet GR4/5X 2019 - 2020  
 

Tid och plats 
10 mars 2020 via GoToMeeting. 
 
Närvarande: Guvernörsrådet/beslutande: GRO Thorbjörn Bengtsson, DG Svante Hanses, 
101M, DG Lars Ekbäck, 101N, DG Gunnar Rydin, 101O, DG Bengt Persson, 101S och DG Östen 
Byström, 101V 

Arbetsutskottets ledamöter: IPGRO Nils-Erik Borgström och VGRO Anna Maria Bernstein. 

Övriga: 1:e VDG Kia Carlsson, 101M, 1:e VDG Margareta Parkstam, 101O, 1:e VDG Christer L 
Johansson, 101S och 1:e VDG Björn Svennung, 101V. 

Sekreterare: FDG Urban Möller 

Inledning 

§ 149) Mötets öppnande 
GRO Thorbjörn Bengtsson hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 

§ 150) Val av två protokolljusterare 
GR väljer DG Bengt Persson och DG Östen Byström till justerare. 

§ 151) Anmälan av tillkommande ärenden och övriga frågor 
Tillkommande ärenden och frågor 
a) Anmälningsavgift riksmötet 
b) Framtida samarbete med Dröse & Nyberg (beslut); 
c) Öppnande av ett Idlib-konto 
 

§ 152) Fastställande av ärendelistan 
GR beslutar att fastställa ärendelistan efter komplettering enligt § 151. 

Beslutsärenden 

§ 153) Budget 2020 - 2021 
Budgetförslag (reviderat), se bilaga 108. 
 
PID Bruno Ahlqvist föreslog vid föregående GR (§ 121) i första hand att budgeten god-
känns som den presenterats förutsatt att deltagaravgiften vid riksmötet tas bort till dess 
riksmötet beslutat något annat och i andra hand att beräknad total av deltagaravgifter tas 
in som en intäktspost i budgeten. 
 
GR beslutar att anta den föreslagna rambudgeten. 
 

§ 154) Motioner till riksmötet 
GRO har utsett följande att föredra GR:s motiveringar till beslut. 
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- motion 3:
- motion 4:
- motion 5:
- motion 6:

§ 155) Lån ur pengapåsen till LEO för finansiering av resa till LEO Europaforum
LEO har i sin rapport till GR (bilaga nr 127) föreslagit att MD på något sätt stöttar 
LEO:s deltagande i internationella evenemang och nu närmast LEOEF i Italien. 

GR anser att LEO, som är en lionaktivitet, om möjligt bör delta i årets LEOEF och att 
deltagandet kan ses som ett sådant projekt som kan stödjs med medel ur Pengapåsen. 

GR beslutar att stödja deltagandet i 2020 års LEOEF med ett basbelopp. 

§ 156) Second Chance).
Ett förslag har väckts om att lämna bidrag till organisationen Second Chance. 

GR beslutar att remittera ärende till AU för att utreda om Lions Sverige stadgeenligt 
skulle kunna stödja Second Chance. 

§ 157) Bike Rally
Projektbeskrivning, se bilaga 155 

Bike Realy har ansökt om ett lån på ett basbelopp ur pengapåsen för att förbereda aktivi-
teterna kring Bike Rally 2021. 

GR beslutar att ett basbelopp (SEK 47 300) får disponeras ur pengapåsen. 

§ 158) Water Means Life
Slutrapport, se bilaga 160 

GR beslutar att lägga slutrapporten avseende borrhål 1 till handlingarna. 

§ 159) Nationella insamlingsaktiviteter 2020 - 2021
VGRO Anna-Maria föreslår att Water Means Life ska vara en nationell insamlingsaktivi-
tet under nästa verksamhetsår. Ett alternativ till ytterligare en insamlingsaktivitet skulle 
kunna vara anordnandet Diabetsläger. 

GR beslutar att Water Means Life ska var en av nästa verksamhetsårs insamlingsaktivite-
ter. 
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§ 160) Anmälningsavgifter till årets riksmöte 
Skrivelse, se bilaga nr 159 
 
PID Jan-Åke Åkerlund m.fl. har i en skrivelse ifrågasatt riksmöteskommitténs beslut att 
till årets riksmöte ta ut en anmälningsavgift. Som skäl för sitt ifrågasättande har han åbe-
ropat ett beslut som ska ha fattats av riksmötet för snart 40 år sedan.  
 
GR beslutar att uppdra åt arbetsutskottet att svar på skrivelsen. 

§ 161) Ändamål för samarbetet med Dröse & Norberg 
Skrivelse, se bilaga 158 
 
GR beslutar att samarbetet ska bygga på insamling till De Glömda Barnen 

§ 162) Öppnande av ett konto för bidrag till flyktingar från Idlib-provinsen 
 
GR beslutar att lägga upp ett konto för hjälp till flyktingar från Idlib-provinsen. 

Informationsärenden 

§ 163) Preliminär verksamhetsberättelse 2019-07-01—2020-02-29 
Berättelse, se bilaga 161 
 
GRO informerar om att GR har lämnat sin verksamhetsberättelse. 
 

Övriga ärenden 

§ 164) Övriga frågor 

a) Resor i coronatider 
VGRO Anna-Maria väcker frågan om resande till olika utländska aktiviteter. 
Sammanfattningsvis kommer mötet fram till att vi måste avvakta närmare besked från re-
geringen, folkhälsomyndigheten, LCI och MD. 

§ 165) Mötets avslutande 
 
GRO Thorbjörn avslutar mötet. 
 

 
 

 

Thorbjörn Bengtsson  Urban Möller 

Justeras 

 

 

 

Bengt Persson   Östen Byström 
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INTRODUCTION 
 
 
 


This is the final report of finalized project at Beeliwacatay Village in Bari region. This project was funded by 
Lions Clubs International Sweden Md101,LCI Foundation and Implemented by Somali Consulting & 
Engineering Services Company [SOMCES Co.]. 


The project has the following major activities: 
 


❖ Drilling new borehole, 


❖ Construction of elevated tank, 


❖ Construction of animal troughs and kiosks 


❖ Construction of Generator and operator rooms 


❖  Fencing of motor rooms and water source area 
 


Water is one of the urgent basic needs in the rural communities in Puntland in particular Bari region. Bari 
region is more dry and hot than the other regions of Puntland so that it is susceptible droughts. 


 
Geographically Beeliwacatay is located a semi-desert and an arid tropical climate, with annual rainfall is less 
than 100 mm. The rain concentrates in two to seasons GU’ (spring) and Deyr (fall) April – June and Sept to 
November respectively. 
 
Beeli wacatay town, at an altitude of 140m above sea level and 120kms from the shore line at baargaal is 
situated on one of the many coral lime stone ridges  with a north  south  trend, middle  to Indian coastal line 
and the red sea The topography is high rolling hills with shallow erosional channels between the hills and jaceel 
valley. 


 
The socio–economy of the villages depends on livestock, frankincense, and small-scale dealers. 


 
The water sources in the region are mainly Berkets, shallow wells and natural ponds. During the drought seasons 
most of the Berkets and shallow become dry. The only water source remains is the boreholes, which is very few 
in the area. If one of the borehole broken down which is usually occurring, the community has no water and they 
have to migrate where they can get water. During the drought time, most of the communities depend on water 
trucking. An average distance between the water source and the village is exceeds 200 km of poor feeder road 
that took trucks in an average of 5 km per hour. During water trucking, cost of drum of water reached 
300,000/som- shilin, which is equivalent $10.00. In addition was reported as a result of the long drought most 
of the Berkets which is the most popular water source in the zone were damages due to prolong dryness. The 
water quality in the Berkets are much polluted and needs protection in the access points. 
Beeliwacatay village is about350kms East of Bosaso and 80kms south of Qandala district on very rough road. 
The geographical coordinates of the village can be approximated as 11.02857N and 50.44246 E. 


This borehole will be benefitted beelwacatay and the surrounded villages which are more than 15 villages as 
well as lot of nomadic population. 


 
 
! Phase one: Drilling of the borehole at Beeli wacatay village 
SOMCES Company has succeeded to drill a new borehole at Beeli wacatay village with high yield and good 
water quality. we mobilized the drilling rig to the site and the drilling was started on September 2019. The 







borehole was drilled by direct mud rotary drilling technique. 
 


Drilling Methodology: 
The borehole was drilled by direct mud rotary drilling technique. The drilling commenced with 14'' inches 
diameter bit up to 10 m below ground level and installed surface casing. After installed a surface casing the drill 
bit was changed to 12.5'' inches diameter and drilling was continued to up to 312 m below ground level direct 
mud rotary drilling technique, after completing the drilling we installed the  PVC casing of 8-inch diameter and 
related screens was installed (See Borehole Diagram), followed by the installation of good gravel pack in the 
space between the hole and the casing. 


The borehole was developed by the compressor and when the water became very clean and out of turbidity, 
pumping test were conducted. 


 


! Phase Two: Construction of rooms, water tank, twin troughs, kiosks and pipelines. 
 


❖ Construction of elevated tank, 
 


Construction of water Tank. This is 4.2x4.2x2.25: 40cubic meter with height of 9.2m,4 columns. and we 
obey the specifications and details of BOQ standard applying with the whole materials which is 
suitable, durable and it can resist any erosions and linkages. 


 
❖ Construction of kiosks 


SOMCES constructed a kiosks which is near to the water tank approximately 20m from the water 
tank which is prepared to use both nomadic and the village community. 


The dimension of the kiosk is 2x.8m with six elbows 


 
❖ Camel Troughs 


The camel trough is concrete water storage which is suitable to use very long time as we prepared and it 
is glass of 25 with ratio of 1:2:4: where it dimension is 1.1x51x0.8= 4.4cubic meter 


 
❖ Goats Trough 


One Goats trough its dimension is 0.8x8x0.4= 2.56 cubic meter which is well designed and applied the 
whole requirement and details in the BOQ. 


 
❖ Fencing of Generator room and Water resource Area 


Somces taking into account all the requirements and design of two rooms with concrete veranda of 1.6m 
for motor and guards has completed both rooms with standard and its dimensions are 4x8x3.5m where 
generator room have two windows of 1.2x1.2mand door of 1.3x2.1mand guards room have one single 
windows of 1x1mand door of 1x2.1m where two rooms and water source are nearly 32m with fence of 
iron mesh of height 1.8m, angle iron columns in distance of 5.8m each one by an other which protects the 
all harmful things and assists the guardian man 


 
 


 
 
 
 







 
 
 


SUMMARY SHEET OF THE BOREHOLE DATA 
 
 


Borehole 
name 


Beeliwacatay 01 


Borehole 
diameter 


12.5 inch 


Static water 
level 


243.2 m 


 
 
 


Prepared by:  
 
_____________ 
Ahmed M. Said  
Managing Director 


 


Pump type Submersible pump (15ph) 


Pump setting 293.7 m 


Total 
borehole 


depth 


312 m 


Dynamic 
w.level 


292m 


Production 
yield 


12 m3/hr 


Conductivity 1155ms 







 
Annexes: Project Activity Pictures. 
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Guvernörsrådets verksamhetsberättelse t o m februari 2020 
 
Verksamhetsmål 2019 – 2020 
 
Verksamhetsmål 2019 – 2020 
Sammanfattning 
 
Ett antal viktiga beslut med stor betydelse för Sveriges Lions framtid togs under RM 2018. Det är dessa 
beslut som Lions Sverige skall genomföra under 2019 – 2020. Det arbetet kommer främst att ske i 
klubbarna, zonerna och distrikten. Guvernörsrådet vill och kommer att stödja och leda det arbetet.  
 
Det är viktigare än någonsin att vår verksamhet i Lions syns utåt. Varje klubb och varje medlem bör ta 
alla tillfällen som finns att prata om Lions, våra aktiviteter och att vi välkomnar nya medlemmar. Bär 
alltid Lionsnålen. 
 
Arbetet med att förbättra och utveckla Lions Sverige ska vara målmedvetet och långsiktigt. Var 
medveten om att vårt sätt att vara i vardagliga situationer är minst lika viktigt, att visa oss och synas. 
Guvernörsrådet kommer att arbeta utifrån ledorden: Framtid – förnyelse – föryngring – fler 
medlemmar -- ökat inflytande i den demokratiska processen. 
 
Klubbarna är basen och kärnan i vår verksamhet. Varje medlem skall värnas, samtidigt som vi ska möta 
våra nya medlemmar med den öppna famnen och öppna handen. Desto aktivare klubbarna är desto mer 
inflytande i zon- och distriktsarbetet. Lions Clubs är en transparent och demokratisk organisation. 
Emellertid, transparens och demokrati måste vi hålla levande och arbeta med, annars upphör det. 
 
Medlemskampanjer kan ledas av MD 101. Distrikten, zonerna och klubbarna kan också bedriva 
medlemskampanjer. Alla kan ta initiativ till det. 
 
Arbetet med att få de nya distrikten att fungera kommer under verksamhetsåret 2019 – 2020 att vara den 
viktigaste organisationsuppgiften vi kommer att ha under året. Det ställer krav på alla oss medlemmar. 
Vi behöver ledare, funktionärer som känner att de vill och kan utvecklas med de uppdragen. Även om 
de stundtals kan vara krävande är de ännu mer utvecklande och belönande. 
 
Lions Sveriges förmåga och möjlighet att aktivt verka i de olika faserna vid inhemska kriser och 
katastrofer skall byggas upp under verksamhetsåret. Vi ska verka inom ramen för den hjälporganisation 
vi är och med den förmåga vi har. Lions är ingen räddningsorganisation, vi är en hjälporganisation. 
 
Exempel på inhemska kriser och katastrofer är skogsbränder, snökanoner, regnstormar. Exempel på 
hjälpinsatser är: vägvisning, transporter, tillförsel av mat och dryck, tält, tillfälligt boende. 
Förebild är den beredskapsorganisation som MD 104, Norge har sedan många år. 
 
Om Lions Sverige ska återta sitt varumärke måste vi arbeta med våra egna projekt. Det är formaliserat i 
§ 37 i stadgarna. 
 
I många samarbeten under de senaste åren har Lions mer eller mindre försvunnit till förmån av våra 
samarbetspartner. Egna projekt som exv. De Glömda Barnen och Water Means Life är bra exempel på 
projekt där vårt varumärke som hjälporganisation syns och förstärks. 







 


 
 


Enkla inledande grundbudskap till stöd för Lions medlemmar att användas vid i mötet med allmänhet 
och media är: 
 
Lions hjälper – Lions finns på plats – Lions gör det möjligt. 
 
Nya distrikt 2019 - 2020 
Riksmötet 2018 beslöt efter utredning och rekommendation från Framtidsgruppen att minska antalet 
distrikt i Sverige från 10 till 5. De nya distrikten träder ikraft den 1 juli 2019. Zonerna och deras 
ordföranden får en betydligt mer förstärkt roll i den nya organisationen.  
Att få de nya distrikten att fungera kommer att vara den viktigaste prioriteringen för MD 101 under  
verksamhetsåret 2019 – 2020. 
 
Medel för detta är MD 101, AU, GR, GLT, GMT och distrikten. 
 
Mätbart mål är att distriktens befattningar är besatta, att distriktens verksamhetsplaner finns. 
 
Hjälpverksamhet, Stiftelsen Lions Hjälpfond och LCIF. 
 
Jubileumsinamlingen. 
 
Nationella insamlingar. 
 
Katastroffonden. 
 
Ungdomsverksamhet och sökhundar. 
 
Stiftelsen Lions Quest – Tillsammans 
 
LEO-verksamheten 
 
Volontärverksamhet inom Sveriges Lions 
 
Miljö 
 
Marknadsföring/PR 
 
Medlemsutveckling 
 
Ledarutveckling 
 
Nya distrikt 
 
Ekonomi 
 
IT-policy 
 
Lions kontor 
 
Sammanfattning 








Budget och årsavgift för verksamhetsåret


Lions Clubs International MD 101 Utfall Prognos Budget Budget Budget


Administrativ Årsbudget 2018-2019 2019-2020 2018-2019 2019-2020 2020-2021


Antal medlemmar 10200 9600 10200 9600 9200


Medlemsavgift 340/170 340/170 340/170 340/170 340/170


Intäkter


Nationella avgifter 3 353 488 3 202 843 3 385 007 3 232 959 3 058 844 1. Nationella avgifter baserat på 9200 medlemmar.


Försäljning 408 921 399 949 456 000 456 000 456 000 2. Bruttointäkt av varuförsäljning.


Handboken -350 33 090 0 0 30 000 3. Bruttointäkt av Handboksförsäljning.


Tidningen "Lion" 339 582 340 867 342 720 336 000 172 000 3. Ersättning med 2.00 USD/medlem för 2st nummer (USD 1,00 = SEK 9,00). 


Stim/Sami 307 147 310 000 300 000 300 000 310 000 4. Bruttointäkt


Annonsförsäljning The Lion 15 112 11 306 7 500 7 500 3 750 5. Annonsförsäljning tidningen Lion


VDG-utbildning 52 248 25 000 50 000 25 000 25 000 6. Schablonmässig avgift för VDG utbildningar


LCI ers. Porto 9 055 6 568 2 400 2 400 5 000


Vidarefakt. YE kostnader 6 899 1 301 0 0 0


LCI ers. ZO-utbildning 0 0 62 500 31 250 0


LCI ers. RLLI-utbildning 101 540 91 802 30 000 30 000 105 000


Convention Resenärer 67 407 12 125 180 000 180 000 0


Vidarefakt. NSR Kostnader 17 932 15 000 25 000 25 000 25 000


Vidarefakt. RM Kostnader 0 0 0 0 0


Vidarefakt. EF Kostnader 0 0 0 0 0


LCI ers. PR stöd 0 12 500 25 000 25 000 25 000


LCI GLT / GMT 5 454 0 0 0 0


LCI GST 5 274 0 0 0 0


LQ Administration 54 000 48 000 60 000 48 000 48 000


Öv. ersättningar och intäkter 11 10 0 0 0 8. Övriga intäkter


4 743 721 4 510 360 4 926 127 4 699 109 4 263 594


Kostnader


Varor -312 671 -298 231 -355 000 -355 000 -336 000 7. Varuinköp.


Guvernörsrådsordförande -74 394 -57 287 -80 000 -80 000 -70 000


Vice Guvernörsrådsordförande -61 882 -34 148 -48 000 -48 000 -40 000


Guvernörsrådsmöten -102 528 -95 470 -138 000 -78 000 -78 000


Arbetsutskottet -39 203 -47 395 -40 000 -40 000 -40 000 8. Fastställd policies vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm. ers.


IT -239 -12 500 -30 000 -30 000 -15 000


Riksmöten -392 528 -352 132 -410 000 -350 000 -275 000


Nordiskt samrådsmöte/NSR -203 467 -175 119 -150 000 -160 000 -180 000


Europaforum -70 379 -68 713 -50 000 -50 000 -60 000


Convention -118 670 -78 533 -244 000 -244 000 -66 000 9. Fastställd policies vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm. ers.


Övriga kommittér -124 840 -106 872 -38 000 -108 000 -50 000


GLT -47 654 -50 179 -80 000 -80 000 -65 000


GMT -45 184 -47 074 -80 000 -80 000 -55 000


GST, IR/HJ, BQtL -69 123 -82 030 -100 000 -100 000 -70 000


ZO-Ubildning -7 500 -25 000 -105 000 -25 000 -25 000


VDG utbildning -166 056 -83 503 -160 000 -80 000 -72 500


RLLI utbildning -130 036 -141 105 -50 000 -25 000 -140 000


Medlemsutv. Kampanj -28 000 -21 000 -50 000 -50 000 -50 000


Ungdomskommittén -36 200 -43 441 -60 000 -60 000 -35 000


Riksvalnämnden -29 526 -16 527 -30 000 -30 000 -40 000


Distriktsindeln. Gruppen -18 969 0 -30 000 0 0


Riksmötes gruppen -47 714 -53 053 -30 000 -30 000 -50 000


PR. Verksamhet 0 -32 131 -50 000 -50 000 -50 000


Tidningen "Lion" -434 896 -439 611 -494 068 -448 736 -219 750 10. Redaktörs-, tryck- och distibutionskostnad.


Stim/Sami -307 148 -310 572 -300 000 -300 000 -310 000 11. Kostnad till Stim/Sami


Handboken 0 -18 349 0 0 -20 000 15. Tryckkostnad för Handboken


Personal -1 108 313 -1 095 770 -1 042 012 -1 087 263 -1 217 522 12. Lönekostnader inkl. socialakostnader samt kostnadesersättningar.


Administration -610 439 -576 665 -553 200 -556 800 -595 740 13. Driftskostnader av MD:s kontor,revision,förvaltning samt oförutsedda kostnader.


Summa Kostnader -4 587 559 -4 362 408 -4 797 280 -4 545 799 -4 225 512


Resultat före avskrivningar 156 162 147 952 128 847 153 310 38 082


Kostnader för avskrivningar och avsättningar 0 0 0 0 0


Finansiella intäkter och kostnader 13 196 2 083 5 000 5 000 12 000


Extraordinära intäkter och kostnader (IP Visit ) -74 833 -36 262 -75 000 -60 000 -40 000


Resultat 94 525 113 773 58 847 98 310 10 082


A). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa föreslagen budget.


B). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa den svenska nationella årsavgiften till 340,00


För familjemedlem gäller följande: Huvudman för hushållet betalar 340,00 per år .


Upp till ytterligare fyra kvalificerade myndiga familjemedlemmar i samma hushåll och samma klubb betalar 170,00 per år.


C). Medlem i studensklubb betalar 170,00 per år.


D). Ungdom under 30 år betalar 170,00 per år.
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LEO-rapport inför GR4 


Nya klubbar 


Inga nya klubbar har bildats sedan senaste mötet, men arbetet för att få till ytterligare någon klubb 
under verksamhetsåret fortgår. Sedan tidigare har rapporterats att det finns en grupp om ca fem 
ungdomar i Oskarström i åldrarna 18 - 22 som är intresserade och deltar i Lionsarbetet, och som kan 
utgöra kärnan till en klubb om ytterligare några intresserade hittas. Även i Stockholm-Uppsala finns 
en grupp om fem något äldre ungdomar i 26-årsåldern som är intresserade. Jag håller fortsatt kontakt 
med dessa för att se hur jag kan bistå i att utöka antalet intresserade så att vi kan få till ytterligare en 
klubb under året. 
 
LEO Europa Forum 
Arbetet med LEO Europa Forum 2021 fortskrider, och sedan senast har kontrakt upprättats med 
hotellet Comwell Borupgaard strax utanför Helsingör, där det hela kommer att äga rum. Vi har varit 
i kontakt med hotellet i mer än två år, men efter att vi fått en ny kontaktperson som är mer 
svarsbenägen än sina föregångare samt ett erbjudande som är betydligt bättre ekonomiskt än de 
tidigare har vi kunnat komma överens. 
 
Arbetet med att ansöka om externa medel har också kommit igång, och 20 000 kr har redan 
beviljats i bidrag från Prins Carl Gustafs Stiftelse – mindre än de 50 000 kr vi sökte om, men ändå 
positivt att det första bidrag vi sökte beviljades. Mellan att denna rapport skrivs och GR4 hålls 
kommer ytterligare ett antal bidrag har sökts, men troligtvis kommer vi inte ha hunnit få några 
ytterligare besked, utan det är något jag ser fram emot att dela med mig av senare i vår. Vid GR3 
kom också en fråga gällande budget för hela evenemanget, och denna har jag bifogat som Annex 1. 
Värt att påpeka är att detta är vår ”maxbudget”, det vi helst vill se, och att om vi inte når upp i de 
insamlade medel som anges så har vi möjlighet att minska på utgifterna, framförallt vad gäller 
aktivitetsposten, men även till viss del övriga poster genom att begränsa antalet deltagare eller göra 
effektiviseringar i programmet. 
 
I och med att hotellet är klart går arbetet nu in i nästa steg, och under våren kommer preliminära 
program för evenemanget att fastställas, och kontakt tas med transportföretag varifrån vi kan ordna 
bussar för att se till att vi kommer runt i regionen. Arbetet med att söka externa medel kommer även 
det fortsätta och vara en prioritet under våren. 
 
I januari närvarade även undertecknad samt projektgruppens vice-ordförande Ulli Herrmann och 
ekonomiansvariga Sofie Bargisen, båda från LEO Danmark, på LEO Europa Pre-Forum 2020 i 
Rom, Italien, där vi presenterade det pågående arbetet med LEO Europa Forum 2021 och 
marknadsförde evenemanget till deltagarna. Entusiasmen inför det skandinaviska forumet tycks 
fortsatt stor, och vi tror att vi kan locka ett stort deltagarantal till evenemanget. 
 
Övrigt 
Vid GR3 lyfte jag frågan om att i nästa verksamhetsårs budget avsätta medel för LEOs deltagande 
på internationella evenemang, och uppdrogs skriva ett förslag på ämnet inför nästkommande AU 
och GR. Detta har gjorts och skickades till GRO strax efter GR3, och förslaget bifogas även till 
denna rapport i Annex 2. 
 
I senaste utgåvan av tidningen Lions uppmärksammades LEO väl, både genom en rapport från LEO 
Europa Forum 2019 i Portugal, en notis om bildandet av LEO Club Kristianstad, samt i GRO:s 
ledare där klubbarna påminns betala in de rekommenderade 30 kr/medlem till arrangerandet av 
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LEO Europa Forum. Inför nästkommande utgåva kommer ytterligare en text, då om LEO Europa 
Pre-Forum 2020, ha skickats in.  
 
Slutligen arbetar undertecknad med att ta fram ett paket med information om LEO innehållandes 
praktisk information om LEO och hur bildandet av en LEO-klubb går till, tips på aktiviteter, 
standardmall för stadgar, marknadsföringsmaterial samt tips på medlemsrekrytering som planeras 
färdigställas under våren. Detta paket ska fungera som hjälp för såväl Lionsklubbar som vill starta 
en LEO-klubb, som för ungdomar som är intresserade av att starta en LEO-klubb men kan behöva 
mer information om organisationen samt hjälp att utöka antalet intresserade. Innehållet i detta paket 
och hur det ska distribueras är inte ännu fastställt, så synpunkter och kommentarer från er om vad ni 
skulle vilja se i paketet är varmt välkomna. 
 
Vänligen, 
Viktor Sundman 


Annex 1: Budget LEO Europa Forum 


Appendix: Budget 


LEO EUROPA FORUM 2021 


BUDGET 


 


      SEK   


INKOMSTER         
Deltagaravgift      1 700 000   


Finansiering från Lions 
Finansiering från fonder och stiftelser      


650 000 
350 000 


   
Total       2 700 000   


         
UTGIFTER         
Boende      1 000 000   
Mat      650 000   
Aktiviteter      350 000   
Transport      80 000   
Konferens- och mötesrum      120 000   
Leo Europa Pre Forum Januari 2021      400 000   
Marknadsföring      10 000   
Administration      10 000   
Övrigt      80 000   
Total       2 700 000   


         
RESULTAT      0   
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Annex 2: Förslag om bidrag för LEOs deltagande på internationella evenemang 


Att LEOs deltar på internationella Lions- och LEO-evenemang är önskvärt, då det ger ett mervärde 
till deras engagemang, kan bidra med ny energi, inspiration och idéer till den egna verksamheten, 
samt ger LEOs en möjlighet till att utveckla sitt ledarskap, engagemang, och omtanke, vilket ju är 
själva syftet med LEO-verksamheten. Med anledningen av arrangerandet av ett stort sådant 
evenemang i Sverige och Danmark – LEO Europa Forum (LEF) 2021 – blir önskvärdheten av svenskt 
LEO-deltagande i internationella sammanhang än större. 


Frågan om pengar har länge varit en fråga. Många LEOs är studenter eller mycket tidigt i sina 
karriärer, och har sällan goda marginaler för att betala höga deltagaravgifter för internationella 
evenemang. Tidigare år har medel från LEO-kontot stundtals använts för att subventionera deltagande 
på exempelvis LEF, men för tillfället är de pengar som betalas in till detta konto avsedd att gå till 
arrangerandet av LEF 2021 och då detta evenemang kommer att kräva resurser är det inte 
rekommenderat att ta större summor ur detta konto. 


För Lions avsätts medel i budgeten för varje verksamhetsår för att finansiera medverkan på 
exempelvis LCI Convention, Lions Europa Forum, och nordiska möten. Det borde vara möjligt att på 
samma sätt avsätta medel för att finansiera LEOs medverkan på liknande evenemang. Nedan följer 
tre förslag på hur mycket medel som skulle kunna avsättas för detta ändamål. 


 


Alternativ I: Avsättning av medel för finansiering av hela deltagandet på LEF 


Det första alternativet är att avsätta medel specifikt för att finansiera LEOs deltagande på LEF. 
Deltagaravgiften för LEF varierar från år till år, men brukar ligga på omkring 600 euro. Till 
deltagaravgiften tillkommer även reskostnaden, som givetvis också varierar beroende på var LEF 
arrangeras, men som kan uppskattas vara omkring 2 000 kr. Per person kan kostnaden för deltagande 
alltså uppskattas till omkring 8 000 kr. 


De senaste åren har deltagandet på LEF från svensk sida varit relativt lågt, med endast 2-3 
deltagare. En bidragande faktor till detta har dock varit just bristen på medel för att finansiera 
deltagandet, och bland svenska LEOs finns ett större intresse för att delta om det finansiella kan lösas. 
Baserat på mina diskussioner med LEOs skulle jag uppskatta att den svenska delegationen skulle 
bestå av omkring åtta personer om deltagandet kan finansieras.  


Alternativ I innebär alltså att finansiering för åtta personer a 8 000 kr/person avsätts, vilket uppgår 
till 64 000 kr. 


Alternativ II: Avsättning av medel för delfinansiering av deltagandet på LEF 


Det vanliga har dock inte varit att hela deltagandet har finansierats av Lions. Istället har Lions bidragit 
med en summa per person för att subventionera deltagandet, men inte nödvändigtvis täckt alla 
kostnader för deltagaren. Exempelvis skulle man kunna tänka sig att Lions ersätter deltagaravgiften 
men inte flyget, vilket enligt beräkningarna i Alternativ I skulle innebära att 48 000 kr avsätts. Exakt 
vilken summa som är lämplig att avsättas lämnar jag till AU och GR att avgöra – jag vill endast lyfta 
denna delfinansiering som en alternativ modell om det inte anses finnas medel för avsättning enligt 
Alternativ I. 
 


Alternativ III: Avsättning av medel för deltagande på LEF och andra evenemang 


LEF är inte det enda internationella evenemang som riktas mot LEOs. Utöver LEF tillkommer även 
LEO Europa Pre-Forum (LEPF), som arrangeras på samma plats som LEF men endast under en helg 
i januari. Detta är ett mindre evenemang än LEF, men lockar ändock deltagare och LEOs deltagande 
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vore önskvärt även här, om än i lägre siffra då antalet tillgängliga platser är betydligt mindre än för 
LEF. Kostnaden för LEPF ligger på omkring 200 euro, och om man uppskattar att fyra personer ingår 
i den svenska delegationen så blir kostnaden för LEPF, med reskostnader, uppskattningsvis 16 000 
kr, vilket tillsammans med finansieringen av deltagandet på LEF enligt Alternativ I ger en totalsumma 
på 80 000 kr. 


 
Man skulle även kunna tänkas sig att en större summa avsätts som skulle kunna finansiera 


deltagandet för LEOs även på internationella Lionsevenemang, såsom Lions Europa Forum och 
Convention. Precis som i Alternativ II lämnar jag uppskattningar kring vilken summa som vore 
lämplig till AU och GR att avgöra och lyfter här endast möjligheten och önskvärdheten i denna 
modell, i det fall medel anses finnas. Värt att notera är att då LEF äger rum tidigt under 
verksamhetsåret, under augusti, skulle eventuella medel som finns kvar på den budgetposten efter 
LEF kunna användas till att finansiera deltagande på senare evenemang såsom LEPF eller Lions 
Europa Forum. 
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Dear Nordic CC 


Thank You for last time, when we met in 


Copenhagen and at NSR. I think most of 


you were there and when we discussed 


about our bike relay campaign 2020.  


The project group made a change from a 


European activity to a Nordic activity after 


having meetings with LCIF and also Svein 


Berntsen. 


Maybe we were a little too overoptimistic 


then in Copenhagen, and we 


underestimated our “worst enemy” - The 


time.  


We think that the clubs in the Nordic 


countries has a busy time ahead of them, 


with the club´s own activities, district 


convention, national convention and so on. 


Therefore we have decided to press “the 


pause button” to forward this wonderfully 


fine activity one year in time, to August 


2021. 


We believes that in this way, we can give 


you a better foundation and better time to 


make and prepare the activity as good as 


possible in your country. 


We hope that you agree with us, and 


understand us, that is a wise decision for 


the future. 


Remember that this campaign gives us a 


unique opportunity to strengthen and 


enhance our brand, and even better, we can 


have fun when we doing it. 


The purpose with this campaign has been, 


and still is, to help children in Afrika, by 


drilling for clean water.  


Also remember that, if this campaign is 


successful (which it will be) it will become 


a raw model for other Lions in Europe, and 


Lions in other constitutional areas of the 


Lions world. 


Finally a small wishes from us, with a little 


bit of help, from you and your Vice Consul 


Chair. Address this matter at your  


Governors Council meeting perhaps now 


in February ore at your first meeting at 


convention this summer. 


It would also be a good idea if your MD 


GST and MD LCIF coordinator get this. 


As we have said before, this activity is too 


good to waste. 


So during the time, we in the Relay 


campaign group will wish You and your 


Lions a nice springtime. 


Åke Nyquist 


Project manager 
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Till Guvernörsrådet MD 101 2020-01-06 


 
Sedan i november 2016 har Lions haft ett givande samarbete med 
produktionsbolaget Dröse&Norberg (D&N). Samarbetet uppstod som ett ömsesidigt 
stöd vid de återkommande musikalföreställningarna som genomförts och genomförs 
fram till våren 2020. 
 
Lions har åtagit sig att vara behjälplig vid biljettkontroll samt att hjälpa till med försäljning 
av program och utgöra publikvärdar för besökare till föreställningen. I gengäld har D&N 
bistått med reklam för Lions genom att förse reklammaterial med Lions logotyp i 
direktutskick, på affischer, i tidningsannonser etc. Lions har även omnämnts i TV4:s 
Nyhetsmorgon vid flera tillfällen då artister har intervjuats i direktsändning. Lokalt har 
D&N annonserat i lokalpress samt ibland använt sig av ljusskyltar vid infarter till städer. 
Vid dessa tillfällen har även Lions logotype figurerat. 
 
Vidare har Lions fått en egen helsida i varje föreställnings programbroschyr där vi kunnat 
presentera kampanjen om De Glömda Barnen och där besökarna har kunnat sätta in sina 
bidrag till Lions medans man väntar på att föreställningen ska börja. Vid Äventyret Aladdin 
visades även en video från Adana vid flera tillfällen under pausen och som även rullades på 
en storbildsskärm i foajén. 
 
En försiktig beräkning visar att Lions har synts hos mer än 3,5 miljoner invånare i anslutning 
till Dröse&Norbergs föreställningar. Lions har vidare återfunnits på Facebook och Instagram 
samt på Youtube. D&N har stått för hela denna kostnad som sammantaget skulle har kostat 
Lions ett belopp med sex-sju siffror om vi skulle ha köpt in motsvarande PR-stöd själva! 
Vid själva föreställningarna har Lions – i gula kläder – hjälpt besökare tillrätta under cirka 4 
timmar per föreställning. Sedan starten har således över 380.000 betalande besökare under 
152 föreställningar blivit emottagen av en Lion. Det är med andra ord den i särklass största 
profileringen av Lions i modern tid som dessutom varit rikstäckande. 
Från början genomförde Lions bössinsamling vid föreställningens slut. Dessvärre har 
tillgången på kontanta medel mer eller mindre försvunnit att det inte längre är motiverat att 
använda bössor. Som exempel fick vi in drygt 225.000kr vid Aladdin-föreställningarna 2017 
medan insamlingen 2018 stannade vid 37.000kr (hela landet, 26 föreställningar)! Självklart 
tyckte Lions på plats att det var frustrerande. I stället gjorde vi ett avtal med D&N att få en 
del av biljettintäkterna från Ticket samt att Lions erhöll 10kr per sålt program, oavsett om det 
säljs av Lions eller D&N:s personal. 


 
Själva turnéschemat och instruktioner har skickats ut i god tid under hösten till 
kontaktpersoner (inklusive samtliga Guvernörsråd) i Lions. Samtliga kontaktpersoner har 
vidare kontaktats telefonledes 1-2 veckor innan föreställningen för att gå igenom olika 
detaljer som man ska känna till. 
 
Man har haft gott om tid på att planera en lokal aktivitet, exempelvis under veckan innan 
föreställningen med kulmen vid själva föreställningen på lördag eller söndagen. Lions kan 
köpa biljetter till rabatterat pris och kan då, exempelvis, använda dessa som priser vid ett 
lotteri etc och själva kunna hälsa ”Sina vinnare” välkomna på arenan. 
Med ett fåtal undantag har man inte gjort något överhuvudtaget lokalt för att använda tillfället 
att marknadsföra Lions – vilket måste anses som uppseendeväckande, minst sagt! Om vi nu 
har problem med medlemstapp så borde det vara alla Lions skyldighet att använda alla 
möjligheter att aktivt vända trenden. 
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Jag tvingas även konstatera att Guvernörsråden sedan 2016 inte har uppmanat sina klubbar 
och zoner att använda sig av De Glömda Barnen-aktiviteten med Dröse&Norberg att 
marknadsföra kampanjen och därmed Lions i någon större utsträckning. Åtminstone inte i 
tidigare DG-brev som har studerats stickprovsvis runtom i MD. 


 
Alla Lions som velat, har kunnat se föreställningen gratis. Återkopplingen har varierat starkt. 
Från ”Det här är precis vad vi behöver!”, ”Kul föreställning och bra musik” till ”För hög 
volym!”, ”Obekväma stolar och jag såg dåligt!”. Priset tar den klubb som jag inte vill 
namnge men som frågade om de kunde få slippa att komma och hjälpa till och erbjöd sig 
att i stället sätta in pengar på 90 1948-0! 
Då har man missat själva budskapet totalt. 


 
Upprinnelsen till samarbetet med Dröse&Norberg var att ensemblen tycker att syftet är 
fantastiskt och att man vill vara med och hjälpa till. Anna Norberg och Robert Dröse (ägare) 
inbjöds att resa till Adana på våren 2017 med Lions och blev direkt tagna av vad de fick 
uppleva och bestämde sig direkt för att hjälpa till. Eftersom de produktioner man sätter upp 
riktar sig till barn och ungdom så kändes De Glömda Barnen helt rätt att stödja. 
Den 30 juni avslutas kampanjen De Glömda Barnen i Sverige. Det medför att om 
samarbetet med D&N ska fortsätta så måste ett nytt fokusområde ersätta DGB och som 
ligger i linje med D&N:s verksamhet. Projektet Water means Life upplevs som alltför 
luddigt för att passa in. Vidare är det svårt att slå upp en dagstidning utan att finna flera 
organisationer som vill ha bidrag för sina vattenprojekt någonstans i världen. Lions projekt 
riskerar därmed att försvinna i mängden oavsett hur relevant det än kan vara. 
Vidare finns alternativet att avsluta samarbetet med Dröse&Norberg efter den pågående 
turnén med Robin Hood (27 spelplatser och 81.500 beräknade besökare). Från D&N verkar 
man vara införstådd med att fortsätta med Lions som tidigare – speciellt som man nu börja 
detaljplanera för den kommande turnén i november. Vi har givetvis inte diskuterat vilket 
projekt som i så fall skulle komma ifråga; det får Guvernörsrådet komma med en 
rekommendation till. 
 
I det fall att Guvernörsrådet önskar att samarbetet ska fortsätta efter nuvarande mall så är det 
absolut nödvändigt att GR ger ett större stöd till aktiviteten så att klubbar och zoner inser 
betydelsen av, och möjligheterna av att arbeta tillsammans med Dröse&Norberg. Syftet är att 
därigenom kunna påverka vår medlemsutveckling och att Lions syns i allmänhetens ögon 
som en aktiv och attraktiv organisation som gör bra saker. 
Så här långt har all planering och projektstöd genomförts av en person utan en budget under 
fyra år vilket ju inte är optimalt. Det behövs därför en översyn av hur projektet ska drivas av 
Lions fortsättningsvis. 


 


Ralf Melin, PDG, GLT101-O ralf.melin@telia.com / 070-3287204 
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Past International  Director 
Jan-Åke Åkerlund 
Gottåkravägen 45 
236 41 Höllviken 


Tfn: 0705-70 80 58 
E-post: jan.ake.akerlund@gmail.com 


 
Höllviken den 8 mars 2020 


 
Till Guvernörsrådet 
 
För nästan 40 år sedan fattade Riksmötet ett viktigt beslut. Dittills hade kostnaderna för ersättning till RM 
och DM-arrangörer tagits ut som en anmälningsavgift/deltagaravgift från deltagarna. Man beslutade då att 
dessa kostnader skulle solidariskt, i stället, belasta den nationella resp distrikts- avgiften. Att deltagarna 
skulle stå för dessa kostnader ansågs gravt orättvist. 
 
Vid behandlingen av ärendet på detta RM var man även mycket tydlig med att understryka att enskilda 
medlemmar skall kunna deltaga i Riksmötet utan det kostar något, bortsett från resekostnader, förtäring och 
hotell. 
 
Enligt årets RM-program är RM-torhandli11garnfaörlagda till två (2) dagar vilket också är betänkligt 
eftersom många deltagare tvingas till hotellövernattning. 
 
Många av våra medlemmar slutar av ekonomiska anledningar, vilket i dag borde ge en vink till arrangörer 
även for riksmöten. En hastig koll på medlemsläget i Malmö ger vid handen att rikets tredje stad, med 
350.000 invånare, endast har fem klubbar (snart bara fyra) med sammanlagt 92 Lionmedlemmar. Detta 
borde stämma till eftertanke. 
 
Riksmötet är Sveriges Lions l1ögsta beslutande organ och självklart är Riksmötet en angelägenJ1et som rör 
alla klubbar och inte bara de son1 deltar i Riksmötet/Distrikts1nötet. Man kan 11aturligtvis avstå från att 
delta, men arrangemangskostnaderna kan man inte överlåta enbart på de som deltar. 
 
Undertecknad hemställer till GR att Riksmöteskommitténs koncept för Riksmötet 2020 ändras så att de 
gemensamma arrangemangskostnaderna inte belastar enskilda deltagare. 
 
Bästa hälsningar 


 
 
Jan-Åke Åkerlund 
 
PS 
Ovanstående stöds av PID Heinz Ondrejka, PID Kenneth Persson och fd Rådssekreteraren Lars Edwards. 
 
PID Bruno Ahlqvist har givit uttryck for samma synpunkter vid senaste GRS. 
DS 
 







